
 

 

Protokół Nr III/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 grudnia 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
35 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 14 innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Klaudia Klinowska – kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony 

środowiska. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył III Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Trybuna obywatelska. 

6. Uchwalenie budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2015: 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) przedstawienie uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie, 

c) opinia Komisji Rady Gminy, 

d) podjęcie uchwał: 



- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2015 – druk nr 9, 

- w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na 

lata 2015-2031 – druk nr 10. 

7. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie wyznaczenia delegata reprezentującego Gminę Wierzchowo w 

Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania – druk nr 11, 

b. w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Wierzchowo do Zgromadzenia 

Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie – druk nr 12, 

c. w sprawie wyznaczenia drugiego delegata Gminy Wierzchowo w Zgromadzeniu 

Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego z siedziba w Złocieńcu – druk nr 

13, 

d. w sprawie wyznaczenia osoby do reprezentowania Gminy Wierzchowo w 

Powiatowej Radzie Rynku Pracy w Drawsku Pomorskim – druk nr 14, 

e. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Wierzchowo na lata 2014 – 2032” – druk nr 15, 

f. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 16. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo  

w miesiącu grudniu 2014r. dodatkowych projektów uchwał: 

1) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Wierzchowo na rok 2015 – druk nr 17, 

2) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Narkomanii dla Gminy Wierzchowo na 

rok 2015 – druk nr 18, 

w związku z tym, rozszerza porządek obrad sesji w punkcie 7 porządku obrad „7. Podjęcie 

uchwał:” o następujące podpunkty: 

g. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dla Gminy Wierzchowo na rok 2015 – druk nr 17, 

h. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Narkomanii dla Gminy Wierzchowo 

na rok 2015 – druk nr 18. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia II Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 10 grudnia 2014 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem dzisiejszej 

sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim 



zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 

1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z II sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z II sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji Radny Bogusław Pawłowicz zgłosił ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

 

1) W związku z zamiarem powiększenia placu manewrowego przed budynkiem OSP w 

Wierzchowie dla samochodów strażackich i wybudowaniem parkingu dla 

samochodów prywatnych członków OSP biorących udział w akcjach, proszę o 

wycięcie drzewa (lipy) rosnącego na placu przed budynkiem remizy. 

Drzewo jest stare i chore. Zagraża bezpieczeństwu przebywających tam ludzi, a także 

utrudnia wybudowanie bezpiecznego i funkcjonalnego placu manewrowego i 

parkingu. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz stwierdził brak zainteresowania stanem dróg w okresie 

zimowym na terenie gminy Wierzchowo przez służby odpowiedzialne za zimowe utrzymanie 

dróg. Pomimo utrzymującej się ślizgawicy, nikt nie posypuje dróg i chodników piaskiem. 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 4 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gmin y Andrzej Kaczorkiewicz poprosił Wójta Jana Szewczyka o 

przedstawienie i omówienie projektu budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2015. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk w swoim wystąpieniu przedstawił główne (priorytetowe) zadania, 

zaplanowane do realizacji w 2015 roku: 



- przebudowa drogi powiatowej – odcinek od Posterunku Policji w Wierzchowie do posesji 

p.Stojanowskiego w Żabinie, 

- termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Wierzchowie: budynek szkoły 

podstawowej i gimnazjum, budynek urzędu gminy, 

- budowa kanalizacji w miejscowości Będlino. 

 

Zaplanowane inne zadania takie, jak: 

- budowa boiska wielofunkcyjnego w Świerczynie, 

- remonty świetlic wiejskich w miejscowościach Wielboki i Otrzep, 

- zagospodarowanie plaży nad jeziorem Dramienko, 

- budowa siłowni terenowej w Wierzchowie 

będą realizowane pod warunkiem pozyskania środków zewnętrznych. 

 

Następnie Wójt przedstawił zadania, jakie zaplanowały poszczególne sołectwa w ramach 

Funduszu Sołeckiego. Omówił projekt budżetu w poszczególnych jednostkach 

organizacyjnych gminy. 

Przedstawił podział dotacji dla klubów sportowych i stowarzyszeń – 60 000,00 zł: 

 Klub Sportowy MLKS Kolejarz KPPD S.A. Wierzchowo – 14 500,00 zł, 

 Klub Sportowy LKS Drzewiarz Świerczyna – 19 500,00 zł, 

 Uczniowski klub Sportowy „LIDER” przy Zespole Szkół w Świerczynie – 3 500,00 

zł, 

 Stowarzyszenie CAL – Wierzchowska Szkółka Unihokeja przy Gimnazjum w 

Wierzchowie – 14 500,00 zł, 

 Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów: 

Koło w Wierzchowie – 2 000,00 zł, 

Koło w Świerczynie – 1 500,00 zł, 

Koło w Sośnicy – 700,00 zł, 

 Klub Honorowych Dawców Krwi PCK – 700,00 zł, 

 Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych – 700,00 zł, 

 Organizacja i udział w rozgrywkach i zawodach sportowych – podnoszenie ciężarów – 

2 000,00 zł. 

 

Wójt poinformował, że dochody i wydatki przedstawiają się następująco: 

- dochody budżetu w kwocie – 14 882 230,00 zł, 

- wydatki budżetu w kwocie – 17 270 199,00 zł 

- planowany deficyt budżetu w kwocie – 2 387 969,00 zł  

- przychody budżetu w kwocie – 3 040 499,00 zł 

- rozchody w kwocie – 652 530,00 zł 

- rezerwa: 

 - ogólna w kwocie – 18 000,00 zł 

 - celowe w kwocie – 32 000,00 zł. 

Powiedział, że zadania, które znalazły się w projekcie budżetu, zostały realnie ocenione, 

jeżeli je zrealizujemy, to zadłużenie wynosić będzie 39%. 

 

Na zakończenie Wójt poprosił Radę o uchwalenie budżetu w takiej formie, jaka została 

przedstawiona, w trakcie realizacji budżet można modyfikować. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie: 



a) Nr CXI.520.Z.2014 w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej na 2015 rok – opinia pozytywna z uwagą. 

b) Nr CXI.519.Z.2014 w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie o 

wieloletniej prognozie finansowej opinia pozytywna z uwagą. 

c) Nr CXI.521.Z.2014 w sprawie  wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok – opinia pozytywna z 

uwagą. 

 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisje stałe Rady Gminy o przedstawienie opinii 

w sprawie projektu budżetu. 

 

Opinie kolejno przedstawili: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda – opinia pozytywna; 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki – opinia pozytywna; 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata – opinia pozytywna; 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz – opinia 

pozytywna. 

 

W dyskusji głos zabrał radny Ryszard Borowicz – Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów. Poinformował, że Komisja przy omawianiu projektu budżetu Gminy Wierzchowo 

na 2015 rok ustaliła, że na jednym z najbliższych posiedzeń Komisja dokona ponownie 

analizy budżetu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, w związku z 

czterdziestoprocentowym wzrostem wydatków bieżących Ośrodka w stosunku do roku 2014. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował również, że na posiedzeniu Komisji postulował, aby 

dla sołectw, oprócz funduszu sołeckiego uchwalić kwotę w wysokości 15 000,00 zł, tak jak 

było to w ubiegłych latach. Środki zaplanowane dla sołectw w ramach funduszu sołeckiego 

nie pozwalają na wydatki związane z organizacją małych imprez, takich jak: otwarcie 

świetlicy po remoncie, czy organizacje Dnia Dziecka – postulat nie uzyskał poparcia Komisji 

i Wójta. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie projekty uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2015 – autopoprawka 

Wójta Gminy z dnia 30 grudnia 2014r. do projektu uchwały Rady Gminy w sprawie 

uchwalenia budżety Gminy Wierzchowo na rok 2015 - stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu, 

b)  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2015 – 

2031 –autopoprawka Wójta Gminy z dnia 30 grudnia 2014r. do projektu uchwały 

Rady Gminy Wierzchowo w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2015-2031 – stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr III/9/2014 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Wierzchowo na rok 2015 – która stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 



2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr III/10/2014 w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2015-2031 – która 

stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 i ogłosił 

przerwę. 

Przerwa: 12
00

-12
20

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/11/2014 w sprawie wyznaczenia delegata reprezentującego Gminę 

Wierzchowo w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania – która 

stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/12/2014 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy 

Wierzchowo do Zgromadzenia Celowego Związku Gmin R-XXI– która stanowi 

załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/13/2014 w sprawie wyznaczenia drugiego delegata Gminy 

Wierzchowo w Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego z 

siedziba w Złocieńcu – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/14/2014 w sprawie wyznaczenia osoby do reprezentowania Gminy 

Wierzchowo w Powiatowej Radzie Rynku Pracy w Drawsku Pomorskim – która 

stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 



5) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/15/2014 w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Wierzchowo na lata 2014 – 2032” – która 

stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/16/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 

rok – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/17/2014 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Wierzchowo na rok 2015 
– która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr III/18/2014 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wierzchowo na rok 2015 – która stanowi 

załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź na interpelację zgłoszoną na dzisiejszej 

sesji, zostanie udzielona pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 8 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji pkt 9. 

 

 

Ad. 9 
 

Przewodniczący Rady poinformował o możliwości wyjazdu do Henstedt-Ulzburg na Bal 

Burmistrza (ostatnia sobota stycznia). Chętni proszeni są o dokonanie zgłoszenia w biurze 

Rady lub u pracownika ds. promocji gminy. 

 

 



Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 10. 

 

 

Ad. 10 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
35

 zamknął obrady III sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Kalinowska      ………………….. 

2. D.Łukaszewska    …………………. 

 


